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Opin ions 

ten. dee anunciar-els-hi que si seguei-
xen aixi, no tindran cap mena de difi-
cultats per intfoduir-se en el nostre 
món d'aduits (les alabances sempre 
ens reporten simpatìes) i, per altra 
banda, demostren una gran Personali-
tät, ja que encara que la publicitat les 
empeny cap eis «biolavantes», elles 
segueixen amb el sabó. 

Jaume Valls 

Com sempre, aquí publiquem les rebudes aquest mes. Son opimons 
i maneras particiilars de veure les coses, però que donen motius de 
reilexió a l'altra gent i veiem que és una forma interessant de contrastar 
eis parers Tothom té la seva opinió formada sobre diferents coses; no 
desaprofitem aquesta ocasió per exposar-la ja que això es en be comu 
i contribueix al millorament del poblé. Envieu-les a Isabel Valls (Can 
Elias), per la plana "Opinions". 

LA RECTORIA 

(Resposta a una opinió del 
mes passat) 

De moment sembla que no cal resar 
el Requiem per la rectoría. Encara no 
l'hem extremaunciada, Certament és 
velleta i caldria poder cuidar-la més: 
tenir-l¡ alguna atenció reparadora. Però 
tampoc no li aniria malament a l'esglé-
sia parroquial... cancell, teulada, esca-
la del cor, façana, part artística... No 
hi ha prou pasta i això que no cobrem 
ni la «gasolina» que cremem. 

La secció que util itzen eis mossèns 
us pue garantir que es conserva més 
que la part destinada als joves o in-
fants: hi ha més empenta i empen-
tes... més descuits, com és logie (bo i 
no estar ocupat per forasters). 

Sobre el que es va recoHir de la 
Tómbola, cal dir que no n'hi ha per co-
mençar una reforma —suposant que 
s'hagi de fer. Si mal no recordo s'havia 
de destinar al moviment d'infants i no 
a obres de la Rectoría. Per referències 
seriöses, en Hoc de murmuracions, es 
poden llegir eis estais de comptes que 
periòdicament es publiquen. La utilit-
zaeió de la Rectoría es fa d'acord amb 
l'antie Conseil. 

Mn. Joan 

OPINIÓ SOBRE LA 
«CARTA A LA SENYORETA» 
PUBLICADA EL MES PASSAT 

Dec manifestar que em va satisfer 
el fet de llegir en la citada carta que 
unes nenes del Rieral estaven molt 
entusiasmades del treball que havia 
portât a terme la seva senyoreta. 

Apart de discrepar sobre alguns mè-
rits que en ella s'apunten, com és e! 
d'emportar-se'n a casa seva els treballs 
que tenien de fer les nenes, repeteixo 
que em va satisfer, dones a mi m'ha-
vien arribat unes opinions totalment 
contraries a les de la carta. Sospesant 
les unes i les altres he arribat a la 
conclusió que les dues són extremis-
tes, pel que m'he quedat amb el ter-
me mig, que acostuma a ser el millor. 

En quant a les nenes que la redac-

M1SSA FUNERAL 

No fa pas massa dies assistírem a 
una missa-funeral de dos germane que 
havien deixat aquesta vail de llàgrimes 
el mateix dia. A part de ser germans 
tenien llurs families. Aquesta circums-
tància va fer que hi hagués dues pre-
sidències de dol, una familia tota ple-
gada a la dreta i l 'altre a l'esquerra. 
IVientre ho contemplava anava forjant 
la idea de que això podría ser sempre 
així. No l'enterrament doble, això no, 
però si que la familia del difunt restés 
junta a l'església. La familia ha de ser 
un bloc, tant en la dissort com en la 
benauranga i en aquesta eireumstàn-
cia la dividim desfem aquest bloc. Ima-
ginem-se que uns pares passen per el 
dolor d'haver perdut un fil i. A l'esglé-
sia la mare plora en un costat i el pa-
re a l'altre, o ambdós fan el cor fort. 
Suposem que els fi l ls que resten d'a-

. quest matrimoni siguin nois i noies. Si 
son noies, s'estaran amb la mare i el 
pare romandrà sol i si es al revés será 
la mare que no tindrà dret a veures 
acompanyada per els éssers que més 
estima. Fem més dramática la cosa, 
que aquests pares no tinguin cap més 
fili. Encara que es vegín acompanyats 
d'altres parents, amies i veins, ella es-
tarà «sola» i ell també. 

Com que aquesta idea em va «barri-
nant pel cap» The explicada a d'altres 
persones i algunes m'han dit que si es 
poses a la práctica a la nostra parro-
quia, no seria la primera en fer-ho. 

No cree que sigui cap disbarat que 
nosaltres ho féssim. Potser serien els 
mossèns que ho tindrien de proposar. 

Josep Margenat i Sampera 

RESPOSTA A «LA VEU DEL POBLE» 

Hem llegit en el número anterior 
d'aquesta revista, l'article que en Josep 
Valls fa sobre la situaeió de I'ensenya-
ment en el nostre pöble. 

L'esmentat cronista té la sinceritat 
de dir per escrit, donant la cara, coses 
que molts ho diuen a l'esquena, no do-
nant cap opció als interessats a defen-
sar-se o a aclarir conceptee. Apart de 
que creiem que aquesta manera d'ex-
pressar l'opinió és positiva i àdhuc be-
neficiosa, ens sembla que aquesta ve-
gada ho fa massa fort. 

Com que suposem que pot ser man-
ca d'informació, intentarem aclarir al-
guns punts que potser estan confesos. 

A ningú pot culpar-se, direetament, 
que en un mateix curs un mestre i 
una mestressa s'hagin tingut de jubi-
lar forçosament, i que un altre s'hagi 
tingut d'incorporar a la «mili». 

Referent a les escoles del Rieral, 
hem de dir que el cens escolar actual 
no ha permès posar en funeionament 
les noves aules, però malgrat aquest 
inconvenient, la Inspeeeió va disposar 
que una d'elles entrés en serve;, per-
metent que les places es cobrissin 
amb alumnes d'edat pre-eseolar, des-
carregant, d'aquesta manera, les dues 
aules replenes d'alumnes, que ja esta-
ven en servei, a la vegada que es faci-
litava un millor treball doeent als seus 
mestres. 

És un bon simptoma que una mes-
tressa es lamenti d'una mala planifica-
ció de l'ensenyament al nostre poblé i 
que es brindi a collaborar a f i de millo-
rar-la. Preeisament és això el que ía 
falta, persones que no es limitin a cri-
ticar, sino disposades a treballar. Ens 
apuntem la seva suggerèneia. 

Aetualment s'estan fent gestions 
perqué en el proper curs es pugui por-
tar a terme l'ensenyament del cinque 
curs en una elasse que seria mixta i 
amb un mestre exprofés, com també 
es procurará obtenir el permis per po-
der graduar les altres escoles. 

L'autor de l'article afegeix que, mal-
grat haver viscut sempre en el poblé, 
no veu la solució. Per qué? Fa referen-
cia a fets passats o bé presents? O bé 
creu que eis responsables estan poc 
préparais o faltats d'interés. 

També diu que no tenim Junta Mu-
nicipal de Primera Ensenyança, ni con-
sellers de Cultura, ni res de res. A 
poc a poc. De Junta d'Ensenyament 
sempre n'hi ha hagut, i de consellers 
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